

## FAREWELL WORDS

Since the beginnings of Porta Linguarum in 2004, I have had the honour of being the editor of this journal. While my enthusiasm for this project has been great, so too have the time and efforts invested in such a serious undertaking; and I believe that now is the time to renew and make way for others to continue the endeavour. I would like, therefore, to take this opportunity to announce that my esteemed colleague, Javier Villoria, will be taking over as the new editor of the journal. Dr Villoria originally proposed the creation of Porta Linguarum in 2004, at a time when we saw the need to begin to publish an international journal on language education which could act as a platform for home-grown research as well as other relevant studies from the international research community. Since then, Javier has been a fundamental member of the management team and has been a close collaborator during all stages of the publication of each issue.

This project has also been made possible thanks to the team of colleagues in the Department of Language and Literature Teaching Education at the University of Granada, who have lent many selfless hours of work. Among those I wish to thank, I would especially like to mention Javier Villoria and Brigitte Urbano (Journal Administration), José Luis Ortega (Accounts and Distribution) as well as Stephen Hughes, Ana Ramos, Dimitrinka Nikleva, Fernando Trujillo, Julio Torrecillas, Raúl Ruiz, Cristina Pérez and Juan Ramón Guijarro (members of the Management Team and Scientific Committee).

I am very grateful to them for all their hard work. I would also like to thank all the departments and research groups who

## A MODO DE DESPEDIDA

Desde que Porta Linguarum inició su andadura, hace ya ocho años, he tenido el honor de dirigirla con la ilusión y el entusiasmo del primer día. Pero el tiempo no pasa en balde y creo que ha llegado el momento de pedir un relevo y buscar ideas nuevas para mejorar su funcionamiento. Por eso, de ahora en adelante, la coordinación del Consejo de Dirección y de Redacción ha pasado a manos del compañero Javier Villoria, quien me propuso la idea de crearla en 2004 y desde entonces siempre colaboró estrechamente en su desarrollo. Fue entonces cuando pensamos que era necesario poner en marcha desde Granada una revista internacional e interuniversitaria de didáctica de las lenguas extranjeras que divulgaría las investigaciones autóctonas de las áreas de conocimiento implicadas e incorporara otros trabajos de la comunidad científicas internacional que fortalecieran este campo de estudio.

Este proyecto ha tenido éxito gracias al equipo de compañeros del Departamento de Didáctica de la Lengua y la Literatura de la Universidad de Granada que ha prestado su colaboración desinteresada desde el primer día y que ha realizado las tareas de secretariado (Javier Villoria y Brigitte Urbano), contabilidad y distribución (José Luis Ortega) y de revisión de artículos junto con los miembros del Consejo de Dirección y el Comité Científico (Stephen Hughes, Ana Ramos, Dimitrinka Nikleva, Fernando Trujillo, Julio Torrecillas, Raúl Ruiz, Cristina Pérez y Juan Ramón Guijarro).

Quiero darles las gracias a todos ellos por su dedicación desinteresada y, en especial, a los departamentos y grupos de investiga-

appear on the cover of each issue for their support in publishing and financing the journal. Last, but by no means least, I wish to express my sincere gratitude to all the distinguished members of the Scientific Committee who regularly and selflessly collaborate in the assessment of articles, and whose participation has allowed our journal to be included in internationally recognized impact indices.

The first objective, which was to periodically publish a journal which would appear in the ISI index, has been attained. Now, without forgetting our initial aims, it is time for a new stage and renewed objectives which, it is hoped, will consolidate the position of Porta Linguarum and the impact it has in terms of international scientific research. I am sure that the enthusiasm, experience and professionalism of the new team, with whom I shall continue to collaborate, will help the journal to move towards these goals.

January 2012

ción que figuran en la contraportada de cada número por confiar en nosotros, apoyar la publicación y financiarla con su presupuesto. Mi agradecimiento va también dirigido a los prestigiosos miembros del Comité Científico que colaboran regularmente y de forma desinteresada en la evaluación de artículos y que también han contribuido a que Porta Linguarum figure en los índices internacionales de mayor impacto.

El objetivo inicial de crear una revista de didáctica de las lenguas extranjeras que figure en el ISI se ha cumplido. Ahora comienza un nuevo ciclo, nos queda ir avanzando con pasos firmes en la comunidad científica internacional e ir consiguiendo que Porta Linguarum aumente progresivamente su índice de impacto. Estoy seguro de que con el empuje y la cualificación de la nueva dirección y del nuevo equipo, con el que seguiré colaborando, eso se va a conseguir.

Enero de 2012

*Daniel Madrid*